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Høringsinnspill til Statsbudsjettet 2024 (kapitler fordelt til utdannings- og 

forskningskomiteen) Prop. 1 S (2023-2024) 
 

Norske Fag- og Friskolers Landsforbund (NFFL) representerer frittstående skoler som driver på et 

ideelt grunnlag. Nedenfor er våre innspill til forslag til statsbudsjettet for 2024. 

 

Kap. 228 Tilskudd til private skoler o.a., Post 72 Diverse skoler som gir yrkesretta opplæring 
Skolene godkjent under Kap.6A i privatskoleloven fikk fra og med høsten 2023 et kutt i 

driftstilskuddet etter et lovendringsforslag behandlet i Stortinget våren 2023. Nivået på tilskuddet til 

disse skolene fastsettes heretter i forskrift og er redusert fra 75 prosent av tilskuddsgrunnlaget til 65 

prosent. Dette er foreslått videreført i statsbudsjettet for 2024. Reduksjonen i tilskuddet har ført til 

en krevende økonomisk situasjon for kap.6A-skolene. At skolene får mulighet til å ta økte 

skolepenger for å kompensere for kuttet i statstilskudd, flytter kostnaden over på elevene og bidrar 

til at færre får mulighet til å søke en kap.6A-skole. NFFL har erfart at det er manglende kunnskap om 

hvilke skoler som omfattes av denne tilskuddsordningen. Blant kap.6A-skolene, representerer NFFL 

fire kunstskoler og Norsk Yrkesdykkerskole. Disse fem skolene utgjør viktige og unike læringsarenaer 

på sine områder og holder et høyt faglig nivå. De fire kunstskolene er viktige forskoler til høyere 

utdanning innen kreative fag. Norsk Yrkesdykkerskole utdanner yrkesdykkere som får formalisert sin 

utdannelse ved sertifikat fra Petroleumstilsynet og Arbeidstilsynet. 

NFFL ber om at Stortinget reverserer kuttet i driftstilskudd slik at skolene igjen kan motta 75 prosent 

av tilskuddsgrunnlaget. 

Kap. 228 Tilskudd til private skoler o.a., Post 83 Særtilskot til Møbelsnekkerskolen, Plus-skolen 

og Hjerleid Handverksskole  
NFFL og de tre skolene har lenge jobbet for et særskilt tilskudd til kulturarvskolene. Det er derfor 

veldig gledelig at dette nå er foreslått som en egen post på statsbudsjettet. NFFL og skolene har 

tidligere bedt om et tilskudd på nesten det dobbelte av det som er foreslått og det vil være behov for 

å øke tilskuddet for å sikre skoletilbud innen tradisjonshåndverk.  
NFFL ber om at tilskuddet til kulturarvskolene økes og at tilskuddet årlig indeksreguleres. 

Kap. 228 Tilskudd til private skoler o.a., Post 79 Toppidrett 
Det er positivt at regjeringen i forslaget til statsbudsjett øker toppidrettstilskuddet. Dette er viktig for 

å sikre at de som satser på toppidrett kan få mulighet til å gjennomføre en videregående opplæring 

og for at egenandelene kan holdes så lave som mulig slik at det ikke blir en økonomisk barriere å 

satse på toppidrett. Det er behov for at tilskuddet blir mer forutsigbart slik at skolene ikke må 

oppleve usikkerhet omkring tilskuddet fra år til år. Det bør også sikres en likebehandling av skoler slik 

at skoler som er godkjent av Olympiatoppen, kan forvente å motta tilskudd.  

NFFL ber om at toppidrettstilskuddet blir mer forutsigbart og at det tildeles alle skoler som er 

godkjent av Olympiatoppen.  



Kap. 228 Tilskudd til private skoler o.a., Post 82 Kapital- og husleigetilskot til private skular 
Det er kun lagt inn en ubetydelig økning i posten i statsbudsjettet for 2024. Det foreslåtte tilskuddet 

vil være langt fra å dekke de faktiske kostnadene skolene har knyttet til lokaler og skolebygg.  

NFFL ber om en oppjustering av kapitaltilskuddet til private skoler. 

Kap. 240 Fagskular, Post 60 Driftstilskot til fagskular 

Driftstilskuddet økes, men dette er kun knyttet til økningen i studiepoeng og midler til ordningen 

Industrifagskolen. Det er dessverre ikke foreslått en økning i basisbevilgningen. Det er positivt at 

regjeringen ønsker å satse på fagskolene med en økning i antall studieplasser og NFFL støtter en 

videre satsning med kraftig oppjustering av antall studieplasser innen høyere yrkesfaglig utdanning, 

men NFFL mener fagskolesektoren i dag er underfinansiert og at det er behov for en kraftig økning i 

basisbevilgningen.  

NFFL ber om at driftstilskuddet oppjusteres kraftig for å bedre økonomien i en underfinansiert 

fagskolesektor.  

 

Kap. 240 Fagskular, Program for desentral og fleksibel utdanning 

I forslaget til statsbudsjett, går regjeringen inn for å legge ned ordningen Program for desentral og 

fleksibel utdanning. I 2023 hadde dette programmet under HK-dir en budsjettpost på 199,6 millioner 

kroner. I budsjettet for 2023 er disse midlene fordelt ut over en rekke universiteter og høgskoler. De 

siste to årene har det vært åpent for at også fagskolene kan søke midler fra denne ordningen. 

Flyttingen av midlene betyr at disse ikke lengre er tilgjengelige for fagskolene. Fagskolene kan være 

godt kvalifisert til å svare på behovet for fleksible og desentraliserte utdanninger, men vil samtidig 

trenge økte økonomiske ressurser for å kunne imøtekomme dette behovet. 

NFFL ber om at det videreføres en finansieringsordning hvor fagskolene kan søke om midler for å 

imøtekomme behovet for desentral og fleksibel utdanning.  

 

Kap. 241 Tiltak for høgare yrkesfagleg utdanning 
Ifølge Hurdalsplattformen vil regjeringen jobbe for å få på plass et nasjonalt studentombud. Dette er 

et tiltak NFFL, Nasjonalt fagskoleråd og Organisasjon for Norske Fagskolestudenter (ONF) har jobbet 

for over lang tid. Det er et viktig at alle studenter har tilgang på et kvalifisert ombud og samtid er det 

krevende for hver enkelt fagskole å organisere dette. NFFL mener det er til studentenes beste om 

dette sikres med et nasjonalt ombud.  

NFFL ber om at det settes av midler til et nasjonalt studentombud for fagskolene. 

 

Kap. 271 Nasjonalt organ for kvalitet i utdanninga 
I revidert budsjett for 2023 fikk NOKUT en ekstra bevilgning etter at NOKUT hadde store forsinkelser i 

behandlingen av akkrediteringssøknader. NFFL erfarer at NOKUT fortsatt er en flaskehals for 

opprettelse av nye fagskoler og fagskoletilbud fordi de ikke har kapasitet til å behandle alle 

søknadene de mottar. NFFL mener det derfor er synd at NOKUT opplever ytterligere reduksjon i 

foreslåtte driftsutgifter i budsjettet for 2024. 

NFFL ber om at NOKUT får en økt bevilgning og at dette øremerkes søknadsbehandling slik at NOKUT 

kan gjenoppta normal behandlingstid for søknader om akkrediteringer av fagskoleutdanninger.  


